

SİRKÜLER: 2018/2: Gelir Vergisi Kanunu’na göre 2018 yılında yeniden değerlendirme oranında artırılarak uygulanacak bazı had ve tutarlar Gelir Vergisi Genel Tebliği (Seri No 302) ile belirlendi

Gelir Vergisi Kanunu’nun mükerrer 123 üncü maddesine göre kanunda yer alan bazı had ve tutarlar her yıl bir önceki yıla ilişkin olarak Vergi Usul Kanunu hükümlerine göre belirlenen yeniden değerlendirme oranında artırılmak suretiyle uygulanır. 29.12.2017 tarihli Mükerrer Resmi Gazetede yayımlanan 302 seri no.lu Gelir Vergisi Genel Tebliğinde bir önceki yıl olan 2017 yılı için % 14,47 olarak tespit edilen yeniden değerlendirme oranında artırılması suretiyle 2018 takvim yılında uygulanacak olan had ve tutarlar belirlenmiştir. Belirlenen had ve tutarlardan gerçek usulde vergilendirme ile ilgili olanlar başlıklar itibariyle aşağıdaki gibidir:

Mesken kira gelirlerinde istisna	4.400								
Çalışanlara yemek karşılığı sağlanan menfaat tutarı	16+KDV								
Engellilere Uygulanacak Ücret İndirimi - Birinci derece engelliler için - İkinci derece engelliler için - Üçüncü derece engelliler için	1000 TL 530 TL 240 TL								
Değer artış kazançlarında istisna tutarı	12.000 TL								
Arızı kazançlara istisna tutarı	27.000 TL								
Beyanname verilmeyecek tevkifata ve istisna uygulamasına konu olmayan menkul ve gayrimenkul sermaye iratları tutarı	1.800 TL								
Yeni gelir vergisi tarifesi	<table><tr><td>14.800 TL'ye kadar</td><td>% 15</td></tr><tr><td>34.000 TL'nin 14.800 TL'si için 2.220 TL, fazlası</td><td>% 20</td></tr><tr><td>80.000 TL'nin 34.000 TL'si için 6.060 TL, (ücret gelirlerinde 120.000 TL'nin 34.000 TL'si için 6.060 TL), fazlası</td><td>% 27</td></tr><tr><td>80.000 TL'den fazlasının 80.000 TL'si için 18.480 TL, (ücret gelirlerinde 120.000 TL'den fazlasının 120.000 TL'si için 29.280 TL), fazlası</td><td>% 35</td></tr></table>	14.800 TL'ye kadar	% 15	34.000 TL'nin 14.800 TL'si için 2.220 TL, fazlası	% 20	80.000 TL'nin 34.000 TL'si için 6.060 TL, (ücret gelirlerinde 120.000 TL'nin 34.000 TL'si için 6.060 TL), fazlası	% 27	80.000 TL'den fazlasının 80.000 TL'si için 18.480 TL, (ücret gelirlerinde 120.000 TL'den fazlasının 120.000 TL'si için 29.280 TL), fazlası	% 35
14.800 TL'ye kadar	% 15								
34.000 TL'nin 14.800 TL'si için 2.220 TL, fazlası	% 20								
80.000 TL'nin 34.000 TL'si için 6.060 TL, (ücret gelirlerinde 120.000 TL'nin 34.000 TL'si için 6.060 TL), fazlası	% 27								
80.000 TL'den fazlasının 80.000 TL'si için 18.480 TL, (ücret gelirlerinde 120.000 TL'den fazlasının 120.000 TL'si için 29.280 TL), fazlası	% 35								

1- Mesken kira gelirlerinde istisna tutarı 4.400 TL olarak belirlenmiştir

Binaların mesken olarak 2018 yılında kiraya verilmesinden elde edilen kira gelirlerinin gelir vergisinden istisna tutarı **4.400 TL** olarak belirlenmiştir. Ticari, zirai veya mesleki kazancını yıllık beyanname ile bildirmek mecburiyetinde olanlar ile 4.400 TL tutarın üzerinde kira geliri elde edenlerden, beyanı gerekip gerekmediğine bakılmaksızın ayrı ayrı veya birlikte elde ettiği ücret, menkul sermaye iradı, gayrimenkul sermaye iradı ile diğer kazanç ve iratlarının gayri safi tutarları toplamı 120.000 TL'yi aşanlar bu istisnadan faydalanamayacaktır. (GVK Md. 21)

2- Çalışanlara yemek karşılığı sağlanan menfaat tutarı 16 TL + KDV olarak belirlenmiştir.

Çalışanlara işverenlerce işyeri veya işyerinin müstemilatı dışında kalan yerlerde yemek vermek suretiyle sağlanan menfaatlara (yemek kartı ile sağlanan menfaat dahil) ilişkin 2018 yılında uygulanacak istisna tutarı **16 TL + KDV** olarak belirlenmiştir. Sağlanan menfaat tutarının belirlenen bu tutarı aşan kısmı ücret olarak vergilendirilecektir.

3- Engellilere Uygulanacak Ücret İndirimi Tutarları

Hizmet erbabının ücretinin vergilendirilmesinde indirilecek engellilik indirimi tutarları 2018 yılı için aşağıdaki şekilde belirlenmiştir (GVK Md. 31)

- Birinci derece engelliler için 1000 TL,
- İkinci derece engelliler için 530 TL,
- Üçüncü derece engelliler için 240 TL,

4- Değer artış kazançlarında istisna tutarı

2018 yılında elde edilen değer artışı kazancının, (menkul kıymet ve diğer sermaye piyasası araçlarının elden çıkarılmasından sağlananlar hariç) gelir vergisinden istisna olacak tutarı **12.000 TL** olarak belirlenmiştir. (GVK Mükerrer Md. 80)

5- Arızı kazançlara istisna tutarı

Vergiye tâbi arızı kazançlardan 2018 yılında elde edilen gelirlerin gelir vergisinden istisna olacak tutarı **27.000 TL** olarak belirlenmiştir (GVK Md. 82)

6- Beyanname verilmeyecek tevkifata ve istisna uygulamasına konu olmayan menkul ve gayrimenkul sermaye iratları tutarı

2018 yılı içinde elde edilen tevkifata ve istisna uygulamasına konu olmayan menkul ve gayrimenkul sermaye iratları toplamı **1.800 Türk** Lirasını aşmaması halinde bu gelirler için yıllık beyanname verilmeyecek ve diğer gelirler için beyanname verilmesi halinde verilen bu beyannameye bu gelirler dahil edilmeyecektir. (GVK Md. 86)

7- 2018 yılında uygulanacak gelir vergisi oranları

Gerçek kişilerin 2018 yılında elde ettikleri gelirlerin vergilendirilmesinde esas alınacak vergi oranlarına ilişkin tarife aşağıdaki şekilde belirlenmiştir (GVK Md. 103): Vergiye tabi gelir;

14.800 TL'ye kadar	% 15
34.000 TL'nin 14.800 TL'si için 2.220 TL, fazlası	% 20
80.000 TL'nin 34.000 TL'si için 6.060 TL, (ücret gelirlerinde 120.000 TL'nin 34.000 TL'si için 6.060 TL), fazlası	% 27
80.000 TL'den fazlasının 80.000 TL'si için 18.480 TL, (ücret gelirlerinde 120.000 TL'den fazlasının 120.000 TL'si için 29.280 TL), fazlası	% 35

Saygılarımızla